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P E T Y C J A 
 
Na podstawie Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 2 kwietnia 1997 
r. (Dz. U. z dnia 16 lipca 1997r ., Nr 78, poz. 483 z późn. zm.) art. 61, 
art. 63; ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2014 r., 
poz. 1195); ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania 
administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r., poz. 267 z późn. 
zm.), 
 
składam petycję o: 

• wprowadzenie rejestracji audiowizualnej przebiegu posiedzeń 
wszystkich komisji działających przy Radzie Gminy Wodzisław,  

• wprowadzenie rejestracji audiowizualnej sesji Rady Gminy Wodzisław, 
• wdrożenie zmian w systemie nagłośnienia sali posiedzeń Urzędu Gminy 

w Wodzisławiu, mając na uwadze doposażenie w dodatkowe dwa/trzy  
przewodowe/bezprzewodowe mikrofony:  

o pierwszy do dyspozycji radnych, 
o drugi/trzeci do dyspozycji pozostałych osób uczestniczących 

w sesji/posiedzeniu komisji, 
• określenie, w porozumieniu z Wójtem Gminy Wodzisław, zakresu 

oraz powierzenia obowiązków pracownikowi/pracownikom Urzędu Gminy 
w Wodzisławiu, który/którzy będzie/będą odpowiedzialny/ 
odpowiedzialni za rejestrację materiału, w następstwie 
udostępni/udostępnią na stronie BIP i/lub stronie internetowej 
www.ugwodzislaw.pl niezwłocznie po zakończeniu posiedzenia komisji 
lub też niezwłocznie  po zakończeniu obrad sesji RG Wodzisław, 
jednak nie później niż kolejnego dnia roboczego.  

 
 
 

U z a s a d n i e n i e 
 

Pozytywne rozpatrzenie tej petycji leży w interesie publicznym. 
 
Jawność i transparentność działania organów władzy publicznej są 
nierozerwalną częścią demokracji, natomiast prawo dostępu do informacji 
publicznej uważane jest dziś za prawo człowieka. W polskim prawodawstwie 
przepisy art. 61 Konstytucji stanowią nie tylko prawo dostępu do 
informacji publicznej, lecz w ust. 2 wskazują expressis verbis dodatkowe 
uprawnienie każdego obywatela, jakim jest możliwość wstępu „na 



posiedzenia kolegialnych organów władzy publicznej pochodzących 
z powszechnych wyborów, z możliwością rejestracji dźwięku lub obrazu”.  
Z kolei ustawa o samorządzie gminnym w art. 11b. stwierdza m.in., że 
działalność organów gminy jest jawna a ograniczenia jawności mogą wynikać 
wyłącznie z ustaw. Ponadto w ustępie drugim stanowi, że „Jawność 
działania organów gminy obejmuje w szczególności prawo obywateli do 
uzyskiwania informacji, wstępu na sesje rady gminy i posiedzenia jej 
komisji, a także dostępu do dokumentów wynikających z wykonywania zadań 
publicznych, w tym protokołów posiedzeń organów gminy i komisji rady 
gminy”.  
Proponowane rozwiązanie nie stoi w sprzeczności z przepisami ustawy 
o dostępie do informacji publicznej, jak również Rozporządzenia Ministra 
Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia 18 stycznia 2007 r. w sprawie 
Biuletynu Informacji Publicznej. W tym ostatnim wręcz podkreśla się, iż 
strona podmiotowa BIP powinna zawierać również inne informacje publiczne, 
a w szczególności takie, których publikacja leży w interesie publicznym, 
zaspokaja potrzeby obywateli i ich wspólnot, wspiera rozwój społeczeństwa 
obywatelskiego lub przyczynia się do polepszenia działalności podmiotu 
udostępniającego informacje (§ 11 ust. 1 pkt 5 lit. b). 
Z przepisu ustawy (art. 8 ust. 3 zdanie drugie u.d.i.p.) wynika, że BIP 
jest systemem otwartym, do którego można wprowadzać coraz to nowe rodzaje 
informacji publicznych, w tym takie, które nie zostały wymienione przez 
ustawodawcę jako obligatoryjne do zamieszczenia w art. 8 ust. 3 (poprzez 
odwołanie do art. 6 ust. 1 u.d.i.p.) lub przepisach odrębnych. Należy 
dodatkowo podkreślić, że polski ustawodawca uznał, że "urzędowy 
publikator teleinformatyczny" ma priorytetowe znaczenie wśród 
przewidzianych trybów udostępniania informacji (por. konstrukcję przepisu 
art. 8 ust. 1 u.d.i.p.). 
 
Skoro nagrywanie tego typu materiałów jest konstytucyjnym prawem każdego 
obywatela, to warto aby te materiały były nagrywane przez tutejszy urząd. 
W innym przypadku wymusza to na zainteresowanym obecności na każdym 
posiedzeniu komisji/każdej sesji RG. Wiele osób jest ciekawych i chętnych 
na nie przyjść. Ciekawość zobaczenia, w jaki sposób są podejmowane 
decyzję, mające bezpośredni wpływ na jakość życia lokalnego, bądź sposobu 
rozwoju gminy, jest duża. Zainteresowanie to znacząco rośnie w przypadku 
pojawiających się „problemów” w pracach RG. Mam tutaj na myśli głosowania 
nad problematycznymi uchwałami, wraz z tym podejmowanymi decyzjami, które 
są sprzeczne z przysięgą jaką wszyscy radni Gminy Wodzisław złożyli 
w dniu 1 grudnia 2014 roku „WIERNNY KONSTYTUCJI I PRAWU RZECZYPOSPOLITEJ 
POLSKIEJ, ŚLUBUJĘ UROCZYŚCIE OBOWIĄZKI RADNEGO SPRAWOWAĆ GODNIE, 
RZETELNIE I UCZCIWIE, MAJĄC NA WZGLĘDZIE DOBRO MOJEJ GMINY I JEJ 
MIESZKAŃCÓW”. Jednym z przykładów tego typu, jest niedawny głośny spór 
dotyczący odmowy radnych w wyodrębnieniu środków na dofinansowanie 
Przedszkola Samorządowego w Wodzisławiu. Przedszkole to otrzymało 
175.493,11 PLN unijnej dotacji na realizację projektu „Przedszkole ze 
snów”. Jednym z warunków otrzymania pomocy, było zabezpieczenie wkładu 
własnego- Gminy Wodzisław, w kwocie 1.486,39 PLN. Projekt unijny 
przewidywał utworzenie dodatkowego oddziału przedszkolnego dla dzieci 
w wieku 3-4 lat. W wyniku interwencji rodziców i nagłośnienia sprawy 
przez prasę, radni sprawę rozpatrzyli ponownie. Finalnym skutkiem było 
pozytywne zakończenie sporu. Artykuł Gazety Jędrzejowskiej pt. „Meandry 
gminnej polityki w Wodzisławiu są nad wyraz zawiłe; Dylematy Radnych” 
wydanie nr 9 z dnia 2 marca 2016r. (załącznik nr 21/1, 22/1) szerzej 
opisuje paradoks, który autor artykułu na wstępie skomentował „To się 
w głowie nie mieści. Udało się zdobyć zewnętrzne pieniądze dla 
przedszkola, a radni ich nie chcą”. Nielegalne- bo zabronione przez 
Przewodniczącego RG, nagranie audiowizualne jakie powstało w dniu 



24.02.2016r. podczas posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
działającej przy Radzie Gminy Wodzisław, idealnie odzwierciedla przebieg 
spotkania (materiał dostępny na stronie gminawodzislaw.cba.pl). Moja 
obecność na posiedzeniu, oraz późniejsza powolna analiza nagrania 
pozwoliła wywnioskować, iż spora część radnych w tym konkretnym przypadku 
nie była merytorycznie przygotowana. Przykładów jak ten powyżej, można 
mnożyć wielokrotnie, jednak w większości nie przybierają one większego 
rozgłosu.  
 
Z wideorelacji, jakie w ostatnich latach wprowadziło wiele samorządów, 
chętnie korzystają niezależne media i dziennikarze. Nie każdy 
zainteresowany może wziąć udział w posiedzeniu komisji lub sesji RG. 
Terminy często pokrywają się z innymi ważnymi wydarzeniami czy też 
obowiązkami zawodowymi. Zainteresowani mieszkańcy, w tym także ci, którym 
zmianowy system zatrudnienia uniemożliwia obecność podczas obrad czy też 
– z analogicznych przyczyn – rolnicy, mogą zapoznać się z pełnym zapisem 
obrazu i dźwięku w czasie i miejscu dla nich dogodnym. Osobiście pracuje 
z dala od miejsca zamieszkania, i nie zawsze mam możliwość uczestnictwa. 
Od kiedy pełnię funkcję sołtysa Sołectwa Łany, bardzo zależy mi aby być 
na bieżąco. Niestety protokół z sesji RG publikowany po ponad 30 dniach, 
nie zapewnia mi tego. Zwyczajni/miejscowi ludzie chcą zobaczyć pracę 
radnych, tych których wybrali na swoich reprezentantów, w jaki sposób 
wypełniają swoje obowiązki. Niejednokrotnie mieszkańcy się wstydzą, 
przyjść i zasiąść w gronie często jednych i tych samych osób, którzy 
w pewnym sensie tworzą zamkniętą grupę. Mam tutaj na uwadze osobę Wójta 
Gminy, radnych, przedstawicieli jednostek organizacyjnych, 
przedstawicieli stowarzyszeń,  pracowników urzędu gminy, sołtysów 
i innych stałych bywalców. Warunki lokalowe jakie posiada Urząd Gminy 
w Wodzisławiu- konkretnie sala posiedzeń UG, nie są specjalnie dogodne 
w przyjęciu dodatkowej liczby choćby 10 osób, chętnych wziąć udział 
w obradach. W sytuacji gdzie sołtysi 43 sołectw stawią się w komplecie, 
już wtedy nie wszyscy mają zagwarantowane miejsce siedzące. 
 
Wprowadzenie takiego rozwiązania jak nagrywanie posiedzeń komisji oraz 
sesji rady gminy, będzie stanowiło dodatkową dbałość o przejrzystość 
działania wybranych radnych. W samorządzie nie ma spraw ważnych 
i nieważnych– wszystkie decyzje bezpośrednio lub pośrednio dotyczą 
mieszkańców. Stąd tak ważne jest zapewnienie mieszkańcom swobodnego 
dostępu do informacji, bez obowiązku przyjścia na posiedzenie komisji 
bądź sesję RG. Buduje to wzajemne zaufanie. Mieszkańcy także zyskują 
przeświadczenie, że władze są skłonne wyjść naprzeciw ich oczekiwaniom. 
Nie ma demokratycznego wyboru bez wolności słowa, nie ma wolności słowa 
bez dostępu do informacji. Wolność słowa to przecież coś więcej niż prawo 
do mówienia o sprawach o niewielkim znaczeniu. Mieszkaniec ma prawo do 
krytyki, w której zawiera się negacja lub aprobata sposobu rządzenia czy 
poszczególnych decyzji. Niemerytoryczna i nieuzasadniona krytyka wśród 
części mieszkańców, spowodowana jest często brakiem dostępu do 
obiektywnych i rzetelnych materiałów. Wówczas ocena ta, może stawać się 
niesprawiedliwa, podatna na zmanipulowanie, a czasem wręcz podpadać pod 
obelżywy „hejt”. Protokoły są jedynie streszczeniem wypowiedzi, a wiele 
dyskusji może nie być szczegółowo przytaczanych. Proces legislacyjny bez 
rzetelnej i pełnej informacji, nie stworzy tak potrzebnego zaufania do 
stanowionego prawa i organów władzy publicznej. W lokalnej demokracji 
przedstawicielskiej mieszkańcy, co cztery lata, podejmują wybór kogo 
obdarzyć zaufaniem do reprezentowania ich w samorządzie. Trudno jest 
zweryfikować kandydatury niemające politycznego stażu. W przypadku 
aprobaty dla czyjejś reelekcji wybór ten może, a nawet powinien być 
świadomy.  



Odzwierciedlenie pełnego a tym samym wiernego przebiegu obrad, dyskusji, 
wolnych głosów czy też wniosków, może odbiegać od sugestywnej oceny osoby 
sporządzającej protokół. Jak również w obecnym sposobie głosowania RG, 
niemożliwym jest- na podstawie protokołu w wersji papierowej- ustalić jak 
dany radny głosował. Również brak elektronicznego systemu głosowania 
radnych, uniemożliwia mieszkańcom zapoznanie się ze sposobem w jaki każdy 
z nich oddaje swój głos. Protokoły z posiedzeń komisji nie są 
udostępniane w BIP, ponieważ nie ma takiego obowiązku. Są one dostępne do 
wglądu w biurze RG. W przypadku protokołów z sesji RG, zgodnie z § 123. 
Statutu Gminy Wodzisław „podlegają udostępnieniu po ich formalnym 
przyjęciu”. Najczęściej jest to okres ponad 30 dni. W tym miejscu należy 
zadać pytanie radnym, ponieważ konstrukcja odpowiedzi jakie otrzymywałem 
od nich, opiera się o absurd. Kto z osób chcących być na bieżąco ze 
sprawami gminy, będzie z zaciekawieniem czytać protokół sprzed miesiąca? 
Kto czyta „gazetę” która ma ponad 30 dni? 
 
Zwracam się z przedmiotową petycją do radnych, ponieważ do nagrywania 
obrad nie jest potrzebna żadna zgoda uczestniczących jak i obserwujących 
posiedzenia, natomiast delegowanie pracowników i zapewnienie im sprzętu 
mieści się w kompetencjach organu. W roku 2015 we wniosku  do RG z dnia 
26.01.2015r. zadeklarowałem pomoc w rejestracji materiałów o których 
mowa. Ponadto zapewniłem osobę wraz ze sprzętem, celem dokonywania 
rejestracji. We wniosku z 26.01.2015r. (załącznik nr 5/1, 5/1) zadałem 
pytanie: „Wydawca zwraca się z zapytaniem, czy Przewodniczący Rady Gminy 
wnosi przeciwwskazania formalne/techniczne dotyczące nagrywania w/w 
posiedzeń.” Ponadto zapewniłem, iż „rejestracja będzie się odbywać bez 
zakłóceń czynności wykonywanych przez radnych, oraz osób uczestniczących 
w posiedzeniach”. Zdumiony byłem, kiedy 12.03.2015r. otrzymałem odpowiedź 
Przewodniczącego RG (załącznik nr 15/1). Interpretując ją na wszystkie 
możliwe sposoby, okazało się, iż zabroniono mi rejestracji, co jest 
pogwałceniem art. 61 Konstytucji i prawa jakim jest możliwość wstępu „na 
posiedzenia kolegialnych organów władzy publicznej pochodzących 
z powszechnych wyborów, z możliwością rejestracji dźwięku lub obrazu”. 
Z decyzją o dalszym drążeniu tematu ws. nagrywania i wnioskowania do RG, 
postanowiłem zaczekać do czasu zatwierdzenia ustawy z dnia 11 lipca 2014 
r. o petycjach, która z dniem 6 września 2015 roku weszła w życie. Między 
innymi, w związku z formalnym zakazem jaki na mnie nałożono, powstała 
niniejsza petycja. Chcąc opublikować pełny zakres wymiany korespondencji, 
oraz przedstawić sposób w jaki są generowane wymijające odpowiedzi, 
staram się zwrócić uwagę opinii publicznej, jednocześnie uzyskać obszerne 
uzasadnienie powodów dla których RG wydała negatywną opinię w sprawie. 
Jeżeli zajdzie taka potrzeba, będę kierować indywidualne zapytania do 
każdego radnego, tak aby nie było tzw. „chowania głowy w piasek” 
i ukrywania się za ścianą zbiorowej odpowiedzialności. 
Obecny stan mienia jakim dysponuje Urząd Gminy w Wodzisławiu nie jest mi 
znany. Jeżeli nie jest on w posiadaniu sprawnej kamery, a wraz z tym RG 
negatywnie wypowie się co do wyodrębnienia środków na jej zakup, 
osobiście deklaruję chęć zorganizowania zbiórki pieniędzy na zakup 
sprzętu. Samo udostępnianie materiałów filmowych jest i będzie darmowe ze 
względu na istnienie wielu serwisów internetowych umożliwiających hosting 
filmów (YouTube, VIMEO, itp.). W następstwie odnośniki/linki można 
umieścić na stronie ugwodzislaw.pl. Archiwizacja zapisów wideo w postaci 
pliku informatycznego a przechowywanego na nośniku elektronicznym, 
również nie przysparza tylu problemów co papierowe wersje (magazynowanie, 
wyszukiwanie, podatność na warunki zewnętrzne). 
 
Wiele gmin w Polsce realizuje nagrania video i publikuje je w sieci, 
celem dogodnego dostępu wszystkim zainteresowanym. Od ponad roku uparcie 



dążę do tego, aby Gmina Wodzisław znalazła się w gronie samorządów 
prowadzących prawdziwie transparentna politykę, z nastawieniem na 
możliwie największy przepływ informacji miedzy urzędem a mieszkańcem. 
Obecnie trwa tylko propagandowe głoszenie haseł o przejrzystości, lecz 
nic nie robi się celem wdrożenia tych słów w życie. Wdrożenie nagrywania 
będzie z korzyścią dla budowy i rozwoju społeczeństwa obywatelskiego. 
Każdy taki materiał to także wspaniała lekcja samorządności, mogąca 
pobudzić zaangażowanie młodych mieszkańców w sprawy gminy dla dobra całej 
społeczności lokalnej. 
 
Dziś nagrywa się przecież rozprawy sądowe, sejmowe, w wielu gminach 
istnieje monitoring uliczny. Zatem nagrywanie posiedzeń, ws. którego 
licznie wnioskowałem, w których uczestniczą wybrani w demokratycznych 
wyborach radni, nie jest niczym niezwykłym. Tym bardziej, że mieszkańcy 
mieliby okazję zobaczyć „z bliska” na czym polega praca radnych i całego 
samorządu oraz stanowiłoby to swoiste sprawozdanie z zaangażowania pracy 
radnych. Pozwoli też na ocenę tego, jak rzetelnie radni podchodzą do 
swoich obowiązków, czy nie opuszczają komisji bez szczególnego 
uzasadnienia w trakcie jej trwania, albo czy się na nie spóźniają. 
Zwłaszcza, że za każdy udział w komisji radny otrzymuje wynagrodzenie, 
które pochodzi z podatków mieszkańców naszej gminy. Publikowanie 
wideorelacji z komisji w BIP/stronie ugwodzislaw.pl poprawiłoby znacząco 
przejrzystość prac radnych w komisjach. Umożliwienie wglądu w proces 
legislacyjny dla mieszkańców byłoby też świetnym przykładem pozytywnej 
polityki informacyjnej Rady Gminy Wodzisław , a w dłuższym okresie 
wpłynęłoby na wizerunek otwartości i jawności całej Rady. Wiedza na temat 
działalności radnych jest bardzo istotna, ponieważ radni reprezentują 
swoich wyborców i to przez nich (radnych), mieszkańcom najłatwiej jest 
włączać się w procesy stanowienia prawa miejscowego i w realny sposób 
wpływać na to, co dzieje się wokół nich. Dlatego tak ważne jest, aby 
każdy zainteresowany miał możliwość zapoznać się z przebiegiem pracy 
swoich radnych w dogodny dla siebie sposób. Warto zwrócić uwagę na to, że 
działania takie służą również samym politykom lokalnym, gdyż uświadamiają 
im bieżące potrzeby społeczne i pozwalają im je zaspokoić w możliwie 
najlepszy sposób. To z kolei sprawia, iż zyskują oni aprobatę 
mieszkańców, która wszakże jest źródłem legitymacji działania każdego 
polityka. Mając na uwadze postępujący rozwój informatyzacji gminy a tym 
samym jej społeczeństwa (budowa łącz szerokopasmowych światłowodowych, 
dostęp do łącz internetowych komórkowych „szerokiego” pasma LTE), 
w przyszłości można rozważyć transmisje on-line (na żywo). Tym ostatnim 
działaniem, Gmina Wodzisław znalazłaby się w czołówce gmin w Polsce 
umożliwiających to rozwiązanie. 
 
Jak wspomniałem wcześniej, sprawa wdrożenia rejestracji oraz 
udostępniania nagrań, była już przeze mnie poruszana w roku 2015. Były to 
indywidualne wnioski kierowane do Rady Gminy Wodzisław, Wójta Gminy 
Wodzisław. W związku z brakiem otrzymania konkretnych odpowiedzi, 
a przede wszystkim uzasadnienia decyzji zwrotnych jakie otrzymałem, 
zmuszony byłem skierować zapytania bezpośrednio do Przewodniczących 
Komisji działających przy Radzie Gminy Wodzisław, wbrew zasadom 
adresowania wniosków do  w/w przedstawicieli samorządu terytorialnego. 
Odpowiedź jaką przeważnie otrzymywałem to „Rada Gminy Wodzisław wyraziła 
negatywną opinię w tej sprawie”, lub też „komisja wyraziła negatywną 
opinię w sprawie wdrożenia rejestracji audio-wizualnej”. Swego rodzaju 
ciekawostką była odpowiedź z dnia 20 marca 2015r. (załącznik nr 17/1), 
której autorem był Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pan Robert Dziób. 
Przewodniczący zaznaczył, iż „radni preferują bezpośredni kontakt 
z mieszkańcami, i nie widzą potrzeby rejestracji zarówno sesji jak 



i posiedzeń komisji”. Nawiązując do powyższej deklaracji, przytaczając 
§ 79. Statutu Gminy Wodzisław który brzmi: „1) Spotkania ze swoimi 
wyborcami radni powinni odbywać nie rzadziej niż 2 razy w roku. 2) Nie 
rzadziej niż raz w kwartale radni winni przyjmować swoich wyborców, 
osoby, które chciały by złożyć skargi, wnioski lub postulaty. 3) 
O terminach i miejscu spotkań i dyżurów o których mowa w ust. 1 i 2 radni 
zobowiązani są powiadomić mieszkańców w sposób zwyczajowo przyjęty.”, 
pragnę właśnie zapytać adresatów tej petycji, ile osób z grona tych 15 
wywiązuje się ze swoich obowiązków? Jak należy rozwiązać „honorowy” 
problem tego, że nie jest to przestrzegane, wraz z tym nie są wyciągane 
żadne konsekwencje.  
 
W poniższym zestawieniu starałem się chronologicznie przedstawić, 
ubiegłoroczne starania celem wdrożenia nagrywania o którym mowa: 

1. 5 stycznia 2015r. (załącznik nr 1/1, 1/2, 1/3), 
złożyłem wniosek do Wójta Gminy Pani Bożeny Szczypiór, 

2. 21 stycznia 2015r. (załącznik 2/1), 
otrzymałem odpowiedź informującą, iż Rada Gminy Wodzisław na 
posiedzeniach komisji wypracowała odpowiedź, która była negatywną 
opinią w sprawie, 

3. 5 stycznia 2015r. (załącznik nr 3/1, 3/2, 3/3),   
złożyłem wniosek do RG ws. wdrożenia nagrywania, 

4. 19 stycznia 2015r. (załącznik 4/1), 
otrzymałem ogólnikową dwuzdaniową odpowiedź, 

5. 26 stycznia 2015r. (załącznik nr 5/1, 5/2),  
złożyłem wniosek do RG w odpowiedzi na powyższą odpowiedź; ponadto 
poinformowałem, że w związku z otrzymaną informacją, iż 
wcześniejszy wniosek był przedmiotem dyskusji na wszystkich 
komisjach, postanowiłem zapytać o konkretne powody i argumenty, 
którymi kierowano się odrzucając mój wniosek, 

6. 26 stycznia 2015r. (załącznik nr 6/1), 
złożyłem zapytanie (chcąc otrzymać konkretną kilkuzdaniową 
odpowiedź popartą argumentami, co było powodem wyrażenia negatywnej 
opinii), którego adresatem był przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Pan Robert Dziób, 

7. 26 stycznia 2015r. (załącznik nr 7/1),  
złożyłem zapytanie (powody jw.), którego adresatem był 
przewodniczący Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Administracji 
i Bezpieczeństwa Publicznego Pan Wojciech Gądek, 

8. 26 stycznia 2015r. (załącznik nr 8/1), 
złożyłem zapytanie (powody jw.; jeśli powody odrzucania wniosków 
były względów finansowych, prosiłem o uzasadnienie), którego 
adresatem był przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Finansów Pan Artur Oleksiak, 

9. 26 stycznia 2015r. (załącznik nr 9/1), 
złożyłem zapytanie (powody jak w pkt.7), którego adresatem był 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Pani Małgorzata 
Hola, 

10. 3 marca 2015 r. (załącznik nr 10/1, 11/1, 11/2),  
złożyłem skargę, której adresatem był Wojewoda Świętokrzyski Pani 
Bożentyna Pałka-Koruba, w związku z nieudzielaniem w ustawowym 
czasie odpowiedzi przez Radę Gminy Wodzisław oraz Przewodniczących 
komisji działających przy RG; przyjęcie skargi zostało potwierdzone 
przez Panią Agnieszkę Sobczyk, 

11. 10 marca 2015r. (załącznik nr 12/1), 
otrzymałem odpowiedź, najprawdopodobniej po interwencji Wojewody 
Świętokrzyskiego, której nadawcą był Wiceprzewodniczący Komisji 
Zdrowia, Opieki Społecznej, Administracji i Bezpieczeństwa 



Publicznego Pan Marek Siwiec; odpowiedź negatywna bez uzasadnienia 
o które prosiłem, 

12. 11 marca 2015r. (załącznik nr 13/1) 
otrzymałem odpowiedź, której nadawcą był Przewodniczący Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Finansów Pan Artur Oleksiak, 
odpowiedź negatywna bez uzasadnienia o które prosiłem, 

13. 12 marca 2015r. (załącznik nr 14/1),  
otrzymałem odpowiedź, której nadawcą był Przewodniczący Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu Pani Małgorzata Hola, 
odpowiedź negatywna bez uzasadnienia o które prosiłem, 

14. 12 marca 2015r.  (załącznik nr 15/1), 
otrzymałem odpowiedź, której nadawcą był Przewodniczący Rady Gminy 
Pani Stanisława Nowak; odpowiedź była jak wspomniałem powyżej 
w petycji, formalnym zakazem prowadzenia przez moją osobę 
rejestracji posiedzeń. 

15. 12 marca 2015r. (załącznik nr 16/1),  
zostałem poinformowany przez Przewodniczącego RG, iż odpowiedź od 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej otrzymam po posiedzeniu tej 
komisji w dniu 20 marca 2015r, 

16. 20 marca 2015r. (załącznik nr 17/1),  
otrzymałem odpowiedź, której nadawcą był Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej Pan Robert Dziób, 
odpowiedź negatywna bez uzasadnienia o które prosiłem, 

17. 30 marca 2015r. (załącznik nr 18/1, 18/2, 18/3) 
otrzymałem odpowiedź, której nadawcą był Wojewoda Świętokrzyski, 

18. 30 marca 2016r. (załącznik 19/1, 20/1, 20/2),  
złożyłem ponownie wniosek do RG Wodzisław ws. wdrożenia nagrywania 
posiedzeń; wniosek przesłany drogą elektroniczną, którego przyjęcie 
potwierdziła tego samego dnia Pani Anna Czarniecka. 

 
Oprócz w/w wniosków i zapytań, w roku 2015 dwukrotnie dokonałem 
nielegalnej rejestracji sesji RG. Działania te miały na celu pokazanie 
mieszkańcom, w jak wygodny sposób można zaznajomić się pracą lokalnego 
samorządu. W związku z realizacją tego zadania, cześć osób obecnych na 
tych posiedzeniach uważało mnie za dziwaka. Innym zasuwało się na język 
określenie „buntownika”, który robi coś co w sumie nie ma żadnego 
znaczenia- jest niepotrzebne. Mimo kilku nieprzychylnych głosów, które 
i tak nie dotarły do mnie bezpośrednio, duża ilość osób wyrażała poparcie 
w działaniach jakie prowadziłem i nadal prowadzę. Z odpowiedzi jakie 
otrzymywałem w roku 2015, na wnioski kierowane do Rady Gminy ws. 
wdrożenia nagrywania, można było prowadzić wywody, iż „walczę” o rzecz 
wręcz absurdalną. Może obecna Rada Gminy nadal uważa, że świat zatrzymał 
się w miejscu, nadal mamy tzw. „komunę” i nie warto wprowadzać innowacji, 
a do życia wystarczy nam tylko nieprzetworzone jedzenie, zimna woda, prąd 
(tylko do żarówki), drewno do opału, itp. Mimo powyższych przypuszczeń 
oznajmiam, iż ja jestem zdania odmiennego, i należy docenić starania 
mieszkańców w szerokopojęty rozwój. W historii lokalnego samorządu Ziemi 
Wodzisławskiej, kilka/kilkanaście lat wstecz, również był czas gdzie 
mieszkaniec walczył o rejestrację działań lokalnego samorządu. Nie mniej 
jednak były to lata gdzie warunki rejestracji/udostępniania nagrań były 
ograniczone. Ponadto warunki w jakich funkcjonował ówczesny samorząd- 
Rada Gminy, w czasie kadencji poprzedniego Wójta, były bardzo 
niesprzyjające, natomiast możliwości ówczesnych radnych były bardzo 
ograniczone. Przez grzeczność sytuację tamtych lat mogę określić tylko 
jednym słowem- zaściankowość. Obecnie, po wyborach samorządowych 
w 2015r., wraz ze zmianą włodarza miałem nadzieję, iż nasza gmina zmieni 
kierunek rozwoju, który żyjąc tutaj i obserwując naocznie obrany był 
nieustannie „pionowo w dół”. Powyższe nadzieje realizują się pozytywnie, 



lecz tylko i wyłącznie w stosunku do osoby Wójta Gminy Wodzisław Pani 
Bożeny Szczypiór. W przypadku radnych Rady Gminy Wodzisław, podobnie jak 
we wniosku z dnia 26 stycznia 2015r. (załącznik nr 5/1, 5/2) 
w poszanowaniu każdej osoby w życiu prywatnym podtrzymuje opinię, iż są 
to osoby „zmanipulowane, nie mające własnego zdania”. Ponadto grupowe 
rozumowanie polityki rozwoju jest ograniczone, zaś horyzonty 
intelektualne grupy są bardzo ograniczone. Obym się mylił co do oceny 
szanownych radnych, nie mniej jednak wszystko to jest wynikiem osobistej 
analizy dotychczasowych dokonań Rady Gminy Wodzisław VII kadencji. 
 
Nawiązując do jednego z punktów, których petycją dotyczy- sprawy 
nagłośnienia, chciałbym zauważyć, iż posiedzenia sesji RG nie są 
prawidłowo nagłośnione. Oceniam to z miejsca dla tzw. gości, czyli osób 
będących po przeciwnej stronie stołu prezydialnego. W sytuacji kiedy sala 
posiedzeń UG jest wypełniona uczestnikami w całości, powstaje problem 
z odpowiednim odbiorem głosu mówcy. W przypadku osób, które często 
przychodzą tylko po to aby porozmawiać ze znajomymi- powstaje szum. Wtedy 
problem znacząco narasta. Podobnie jest w przypadku otwarcia okien w w/w 
sali. Odgłosy ruchu ulicznego, podobnie jak wcześniejszy powód, znacząco 
ogranicza swobodne uczestnictwo w sesji. 
 
Mam nadzieję, że powyższe argumenty, będą pomocne w podjęciu decyzji 
o sporządzaniu i zamieszczaniu w witrynach informacyjnych Gminy Wodzisław 
nagrań wideo ze swoich prac. Często się przecież słyszy, że „radni nic 
nie robią” lub „siedzą, nie wiedzą za czym głosują, i biorą za to 
pieniądze”, co nie jest prawdą. Materiał z prac pomógłby pokazać to, jak 
radni oddani są swojej gminie i jej mieszkańcom. Liczę na to, iż 
indywidualne i rozsądne  rozumowanie każdej osoby wchodzącej w skład Rady 
Gminy Wodzisław, jednocześnie będąc daleko od grupowego/chaotycznego 
podejmowania decyzji, wystrzegając się wpływów osób/środowisk nie 
mających zależności w podejmowaniu decyzji, przyczyni się do wypracowania 
opinii, która w późniejszym czasie nie będzie powodem, do nagrania 
kolejnego w tym roku kilkudziesięciominutowego „filmu komediowego”. 
Kończąc, zwracam się indywidualnie do każdego radnego z osobna, proszę 
nie zniechęcać mnie do dalszych działań, kierując na kolejne wnioski 
odpowiedź odmowną, która zawiera się w formie jednego zdania. 
 
W związku z przytoczonymi wyżej argumentami, petycję swoją uważam za 
zasadną i wnoszę o jej pozytywne rozpatrzenie. Proszę o poinformowanie 
mnie o sposobie załatwienia mojej petycji zgodnie z przepisami 
obowiązującego prawa. Jednocześnie, na podstawie art. 4 ust. 3 ustawy 
o petycjach, wyrażam zgodę na upublicznienie moich danych osobowych. 
 
 
 

Z poważaniem,              
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